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Készült: Kesztölc község Képviselő-testületének ülésén 2008. január 30-án. 

Ülés helye: Polgármesteri Hivatal Tanácsterme 

Jelen vannak: Hertlik Mihály, Kochnyák Sándor, Makovics Zoltán, Mészáros János, 

Mihovné Srutek Gabriella, Nagy Péter, Szivek Péter, Tordáné Petrik Etelka, Vöröskői István 

képviselők,  

Gaál Lajos polgármester, 

Bognárné dr. Solymoskövi Veronika jegyző, jkv.-vezető 

 

Gaál Lajos: köszöntöm a megjelent képviselőket és a megjelent vendégeket.  Megállapítom, 

hogy a megválasztott képviselők száma 10 fő, jelen van 10 fő, az ülés határozatképes. 

A kiküldött napirendi pontokhoz képest egy változás történt.  

1.) Beszámoló a két ülés közti időszak eseményeiről. 

2.) Intézményirányító társulás Piliscsév-Kesztölc között. 

3.) Előterjesztés a képviselői munkavégzés hatékonyabbá tételére. 

4.) Környezetvédelmi szerződés használt étolaj begyűjtésére. 

5.) Egy témakör a községi közlekedésével kapcsolatban tárgyalunk a 30-as övezet kialakítása, 

a csévi úti beadvány és a Kossuth Lajos utcai súlykorlátozás.  

6.) A 2008. évi költségvetési rendelet előkészítése, első forduló.  

7.) Egyebek.  

Aki egyetért a felsorolt napirendekkel, kérem, kézemeléssel szavazzon. Köszönöm. Ellene 

szavazott? Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal elfogadta a felsorolt napirendi 

pontokat.  

1. Napirendi pont 

Beszámoló a két ülés közötti időszak eseményeiről 

Gaál Lajos:  

Az írásos előterjesztést mindenki megkapta, de kiegészíteném:    

1.) A tervezett kereszt helye. Ezt csak emlékeztetőnek szánom, mert még nem tudtam 

pontosan elmagyarázni, hogy melyik is az a hely, amelyikre én gondoltam. Itt van a Hivatallal 

szemben ez a terület, a tulajdonjog kiderítése folyamatban van. Ez kapcsolódna egy 

projekthez, amelyik a Lieder program keretében közös lehetne civil szerveződéssel. A patak 

mentén, a régi út helyén egy tanösvényt kellene kialakítani a klub mögötti részig. Onnan egy 

ösvénnyel föl tudnánk menni a régi templom területéhez, illetve a régi temető emlékére 

felállított kereszthez, és innen a klubtól menne az ösvény tovább, a kisiskolához, ahol majdan 

kialakítanánk egy bányászati emlékhelyet. Még, ha nem is a mi területünk, akkor is olyan 

terület, ami nem tartozik művelésbe, és a tulajdonos beleegyezne, hogy ha esetleg az ő nevén 

lenne ez a terület. Ez a kereszt 6 méter magas lenne, ahogy leírtam, egy vállalkozó, aki ebben 

már gyakorlott, a fatelep tulajdonos és építész, a klastrompusztai kolostorrom fölötti tetőt is 

építette, elvállalta, küldi az árajánlatot. A felállítással együtt vállalta.  

2.) Csapó Csaba tanár úr javaslatára, megkíséreljük felújítani a Vendel szobrot. Csak az 

végezheti ezt a munkát, aki a Műemlékvédelmi Felügyeletnél kőrestaurátori kamarai 

jegyzékben szerepel. Piliscsabáról érkezett egy fiatalember, szakember. Felméri ennek a 

helyreállítási költségét, maximum 2 millió forint. Erre 70%-os támogatottsággal 

pályázhatunk. A pályázatot megírja, s ő fogja a munkát megkapni a Kulturális 

Örökségvédelmi Hivataltól. 30%-os önrésszel pedig lehet beszállni állványozás, daruzás, 

tehát olyan munkákba, ami nem pénzköltség, illetve úgyis egyezkedünk majd az egyházi 

önkormányzattal több területen. Itt is tartunk egy egyeztető megbeszélést. Eléggé rossz 

állapotban van. A báránynak hiányzik a füle, a cipőnek az orra is, a kereszt hiányzik a 

koronáról. Amit lehet, helyreállít. A következő a kérése: segítsünk be abba, hogy gyűjtéssel, 



képekkel meg tudjuk állapítani, körülbelül milyen volt az eredeti állapota. Illetve ez a védő 

tető is olyan lenne, amilyen a Szent Orbán szobor fölött van, ami lényegesen jobb, 

természetesen megfelelő anyagból. Véleménye szerint van egy vas tüske a belső részben, 

amihez daruzás azért kell, mert a helyszínen javítana. De ki kell cserélni koracélra, mert a 

mostani szeleknél félő, hogy az már elkorrodált. Mindenképpen meg kell emelni, belehelyezni 

egy koracél tüskét, és úgy visszaengedni a talapzatra. Teljesen fölvállalta, ő magának munka, 

a projektkiírást és a beadásért nem kér semmit, a szakvéleményért nem kér semmit. 

2.) Eközben derült fény arra is, hogy a Szent Orbán szobor az nem a mienk. Így kerülnek át 

magántulajdonba műemléki tárgyak. A szőlő földterületén volt, és a szőlő privatizációja 

folytán a tulajdonosokra. Szintén a Műemlék felügyelettől tudom, és ugyancsak Csapó Csaba 

tanár úr segítségével derítettük ki, hogy Szabó József tulajdonába került, miután a szőlő az 

övé. Boldog tulajdonosa egy szobornak. Ez annyi kötelezettséggel jár csak, hogy amikor a 

szobor állapota olyan lesz, akkor kötelessége rendben tartani, tovább nem adhatja, el nem 

adhatja, tehát gyakorlatilag elég kellemetlen kötelezettség, de ő a tulajdonos. Majd tárgyalunk 

vele, hogy azt is rendbe kell hozni, mi nem tudunk ebbe besegíteni, mert magántulajdon.  

3.) A harmadik ilyen keresztünk a templom alatt lévő kereszt, az még viszonylag jó 

állapotban van, azt is szeretnénk ilyen pályázati rendszerben felújítani, és még két bejegyzett 

műemlékünk van, a templom és a klastromi romok.  

4.) Ehhez kapcsolódik, hogy Csapó Csaba tanár úr révén a hadisírok gondozása is két vonalon 

indult el. Mészáros képviselőtársunk javasolta a szovjet katonai temető a rendbehozatalát. 

Felvettem a kapcsolatot az orosz követséggel, a főtanácsos úr válaszolt is a levélre. Kérte, 

hogy küldjük be a képeket, röviden írjam le, hogy mire gondoltunk, és akkor kijelöl egy 

illetékest, aki ezzel foglalkozni fog. A hadtörténeti intézet hadisírok gondozási főosztálya 

kérte, hogy a temető tulajdonosa - ez az egyházi önkormányzat - illetve a temető üzemeltetője 

–ez pedig az a községi önkormányzat- járuljon hozzá illetve vállalja, hogy ezt a munkát 

elvégzi. Meghagynánk a három nagy obeliszket, az egy nagyot és a kettő kicsit, az apróbbakat 

eltennénk onnan, levennénk, a kerítést felújítanánk és befüvesítenénk. Felújítás után 

elhelyeznénk egy kétnyelvű emléktáblát, amire rátennénk azt, hogy ki újította fel és mikor, és 

azokat a neveket, akiket ismerünk, illetve fel tudunk deríteni.  

5.) Február 5-ig kell beadnunk a TIOP pályázata keretén belül az általános iskolai 

számítástechnikai szaktanterem korszerűsítését. 18 munkaállomásra szeretnénk pályázni, ami 

azt jelenti, hogy teljesen felújítanánk ezt a termet. Örülök neki, hogy van egy ilyen 

szaktantermünk, de a legutóbbi órán, amikor igénybe kívántuk venni, körülbelül 70%-os volt 

a terem működése, és ez nem ritka, nagyon lassúak, szedett-vedett, máshonnan kiszuperált 

gépek. Arra kiválóan alkalmasak voltak az eddigiek folyamán, hogy a gyerekek alapvetően a 

számítógép használatát megtanulják. Tehát, szövegszerkesztés, táblázatkezelés. De arra már, 

hogy az interneten, a világhálón szörfözzenek. Ezért gondoltunk arra a pályázatíró cégnél, 

hogy ez a TIOP 1.11-es pályázat keretén belül 100%-os támogatottsággal érdemes 

megpróbálni. Ez normatív pályázat, azt jelenti, hogy a beadás sorrendjében bírálják, és ahogy 

megtelik, akkor vége, ezért ezt február 5-ig kell leadnunk. Elég szűk az idő, most fejeztük be 

az óvodai pályázatot, az durván 44 milliós volt. Most pedig dolgoznak ezen, hogy ezt be 

tudjuk adni jövő héten, kedden.  

Van-e valami kérdés az elmúlt időszak eseményeihez? 

Kochnyák Sándor: Nekem a műemlék részhez volna egy kiegészítésem. A Postás útnak az 

elején, ott van egy kereszt. Azt nem lehetne valamilyen úton-módon felújíttatni? Azért 

nagyon sokan járnak arra kirándulni, és nagyon-nagyon ramatyul néz ki. 

Gaál Lajos: Igen, Sanyi. Szerintem ennek semmi akadálya nincsen, gyakorlatilag 

megoldható. Meg kell beszélnünk a Sajnovits Péter úrral, aki ennek a megbeszélésnek az 

egyik résztvevője volt. Azt is mondhatnám, hogy az önkormányzatnak ő fölajánlotta a 

segítségét. Ő restaurátor szintén, de képrestaurátor, tehát kamarai tagsága úgy van. Egyébként 



ő is szorgalmazta a szobrok felújítását, csak ő alapból kiesett, mert ő nem kőrestaurátor, 

hanem képrestaurátor. De azt mondta, hogy amelyik szoborhoz nem kell engedély, azt ő 

szívesen társadalmi munkában elvégzi, ugyanis Németországban restaurált szobrokat, 

Erdélyben restaurált szobrokat, tehát úgy az eszközigénye, anyagi igénye megvan hozzá, és a 

munkáért nem kér semmit, felajánlotta, hogy a községben lévő olyan szobrokat, amelyeket 

szeretnénk felújítani, és nem kíván műemléki engedélyt, szakemberként vállalja a felújítását. 

Tehát én továbbítani fogom neki. Megnézte már a másik kocsmánál lévő szobrot is. Azt 

mondta, hogy amikor a testület úgy gondolja, nagyon szívesen rendelkezésünkre áll. Ezt 

tudom előre mondani, és meg is köszöntem neki. A másik pedig a Csapó adjunktus úr, aki azt 

mondta, nagyon szívesen segít. Én már kaptam az alkalmon, és kértem, hogy majdani Lieder 

jövőkép műhely munkában vegyenek részt, amit megkaptatok, hogy mikor lesz. A 

közeljövőben, 1-2 éven belül jó lenne a Kesztölc történetét újra kiadni, és abba szeretném a 

Csapó tanár úrnak a segítségét kérni többek között, akinek ez a szakterülete is. Meg hát a 

község történetéhez, kutatásokba.  

Kinek van még kérdése, hozzászólása?  

Akkor, aki egyet ért a két ülés közötti időszak beszámolójával, kérem, kézemeléssel 

szavazzon!  

Megállapítom, hogy a testület 10 igen szavazattal a beszámolót elfogadta.  

 

2. Napirendi pont 

Intézményirányító társulás. 

Gaál Lajos: Az egyik része volt a társasági megállapodás tervezet, ahol a szokásos szerződési 

feltételeket veszi, ezt már a két jegyző, a két polgármester, a két gazdaságvezető 

megtárgyalta. Tartalmaz még egy házirendet, ami szintén az intézmény működéséhez 

szükséges. Ezt a leendő intézményvezető készített már. Tartalmaz egy szakmai programot, 

ami megint csak szükséges. Ezt mind megkaptátok. Megkérdezem, hogy van-e valakinek 

kérdése ehhez az intézményvezető társuláshoz? Ezt már beszéltük többet. Hozzáfűznivaló 

vagy kiegészítés?  

Makovics Zoltán: Egyetlenegy kérdés. Illetve nem is kérdés, hanem kérés inkább. Néhány 

mondatban azt esetleg a Polgármester úr elmondaná inkább kifelé, hogy mi is ebben a haszon, 

és miért is léptük ezt meg. Nem tudom, hogy erre lehet-e annyi időt szánni? 

Gaál Lajos: Természetesen. Én azt hiszem, hogy ennek a szakterületnek jobbik ismerője, 

Jegyző asszony! Röviden össze tudnád foglalni? Nagyon röviden. 

Bognárné: Két fontos tényezője van, az egyik a szakmai oldal, a másik pedig a pénzügyi 

oldal. Szakmai oldalról annyit tudok mondani, hogy állami normatívából működik, szigorú 

szakmai feltételekhez kötik működését. Ezeket a szakmai feltételeket sokkal jobban tudjuk 

teljesíteni, ha a két intézmény összefog. Nem kis munkát jelent a dokumentumok kidolgozása, 

alkalmazása, és azt gondolom, hogy a két vezető, a kesztölci és a piliscsévi összedolgozva 

komoly szakmai munkát is tudnak majd felmutatni, ami mindenképpen a normatíva 

igénybevétele szempontjából egy fontos szempont. Ha társulásban végezzük ezt, akkor állami 

többletfinanszírozáshoz is jutunk, aminek egyrészt fedeznie kell a most létrejövő, közösen 

működő intézmény a kiadásait. Nagyon remélem, hogy sikerül olyan minimálisra 

csökkenteni, hogy a különbözet mindkét településnek igazából egy többletbevételt fog hozni. 

Ez a többletbevétel pedig azt jelenti, hogy mind a két önkormányzatnak a saját 

költségvetéséből kevesebbet kell hozzátenni, mint amit eddig tett. Mindegyiknek van egy 

állami normatív bevétele, némi étkezésből származó bevétele, de ez soha nem fedezte az 

intézmények teljes költségvetését. A helyi költségvetésből mindig kellett pótolni hozzá. Most 

azt reméljük ettől a társulástól, hogy kevesebbet kell hozzátenni. Gyakorlatilag ez a lényege 

az egésznek. 

 



Gaál Lajos: Aki elfogadja az előterjesztett társulási megállapodás tervezetet, az előbb leírtak, 

illetve elmondott, kiegészítéssel, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott 

ellene? 

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

1/2008.(I.30.) számú határozata 

 

Kesztölc község Képviselő-testülete elfogadja a 

Személyes gondoskodást nyújtó szociális alapszolgáltatások  

közös fenntartására irányuló 

Társulási megállapodást. 

Felhatalmazza a polgármester a szerződés aláírására. 

Határidő: 2008. február 29. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

Aki elfogadja a közös intézményben működő Idősek Klubja Házirendjét az előbb leírtak 

szerint, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene? 

 

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

2/2008.(I.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete elfogadja a 

Kesztölc és Piliscsév Integrált Alapszolgáltatási Intézményfenntartó Társulás 

 keretében működő Idősek Klubja Házirendjét. 

Határidő: megalakulástól folyamatosan 

Felelős: intézményvezető 

 

Aki elfogadja a közös intézményben működő Idősek Klubja a szakmai programját az előbb 

leírtak szerint, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm. Tartózkodott ellene? 

 

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

3/2008.(I.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete elfogadja a 

Kesztölc és Piliscsév Integrált Alapszolgáltatási Intézményfenntartó Társulás 

 keretében működő Idősek Klubja Szakmai Programját. 

Határidő: megalakulástól folyamatosan 

Felelős: intézményvezető 

 

3. Napirendi pont 

Előterjesztés a képviselői munkavégzés hatékonyabbá tételére. 
Hertlik Mihály: A Pénzügyi Bizottság javasolja a képviselők részére vonatkozó laptopok 

megvásárlását a tiszteletdíjuk terhére. Ennek kidolgozására majd csak akkor kerül sor 

pontosan, hogy ha meglesznek a bejövő ajánlatok a 9 darab laptopra.  

Gaál Lajos: Kinek van hozzáfűznivalója? Javaslat? Mészáros képviselő úr? 

Mészáros János: Valószínűleg a tartalma nincs ugyan kidolgozva az árajánlat bekérésekre, 

de én javaslom, hogy az is szerepeljen közte, hogy tudnak-e WiFi-t kiépíteni itt az 



önkormányzaton belül, mert azt gondolom, hogy itt még nincsen WiFi. Mert akkor rögtön 

mindenki tudná itt a testületi ülésen az internetet használni. Vagy legalábbis rögtön hálózatba 

tud kapcsolódni az egész testület. És a megfelelő biztonsági rendszerrel ellátva, 

tulajdonképpen intranetként működne az egész rendszer. Tehát egymás közt is tudunk 

hatékonyan kommunikálni, egymás között gyorsabb információkat, adatokat átküldeni. 

Hertlik Mihály: Tudomásom szerint a gépek mindenféleképpen tartalmazni fogják a vezeték 

nélküli hálózatot, éspedig az itteni hálózatról már volt szó, hogy ki lesz építve. 

Gaál Lajos: Aki egyetért az előterjesztéssel, kérem, kézemeléssel szavazzon! 

 

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

4/2008.(I.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete megbízza a Pénzügyi Bizottságot, hogy dolgozza ki a 

képviselői tiszteletdíj terhére beszerzett laptopok lehetőségét.  

Határidő: 2008. évi költségvetés 

Felelős: Hertlik Mihály P.B. elnöke 

 

4. Napirendi pont 

Használt étolaj begyűjtése.  

Gaál Lajos: Régi igényként merült föl a begyűjtés megszervezése. Most eljutottunk odáig, 

hogy megkaptuk a szerződés tervezetet a cégtől. Két fajta begyűjtési módra van lehetőség, 

azonban csak egyet vettem figyelembe jelen pillanatban. Ugyanis van a szennyezett étolaj és a 

szennyezetlen étolaj. A szennyezett étolaj nem azt jelenti, hogy benne maradnak a 

panírdarabok, vagy hasonló, mert az ugye a használatból fakadóan szennyeződés, az nem 

szennyezettnek számít. Szennyezett étolajnak számít, ha olyan anyag kerül bele, ami nem a 

használatuk során került bele, tehát víz, mosószeradalék, fizikai szennyeződés, ami nem a 

húsról került bele. Első lépcsőben megrendelünk egy gyűjtőedényzetet elszállítással, és 

meglátjuk, hogy hogyan válik be. Ennek a kidolgozása, amennyiben a testület elfogadja ezt a 

javaslatot, február hónapban történne, gyakorlatilag a létrehozás, minden, feltétel kialakítás, a 

propaganda a lakosság felé, és márciustól úgy tervezem, hogy kéthetente vagy hetente. Én 

jobban örülnék a hétfői begyűjtésnek, mert akkor vagyunk hosszított nyitva tartásban. Akkor 

a községi gondnok is hosszított nyitva tartásban dolgozna, és a délutáni órákban, hétfőn 

lehetne leadni a használt étolajat. Kinek van az étolaj-szerződéssel kapcsolatban kérdése? 

Amennyiben a testület elfogadja ebben a formátumban a szerződést, és feljogosít arra, hogy  

aláírjam ezt a szerződést, aki ezzel egyetért, kérem, kézemeléssel szavazzon! Köszönöm.  

 

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

5/2008.(I.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete 

 megszervezi Kesztölc község illetékességi területén a használt étolaj begyűjtését.  

Az előterjesztett szerződés aláírásával megbízza a polgármestert. 

Határidő: 2008. február 15. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

 

Kochnyák Sándor: Egyszer beszéltünk a maradék permetezőszerekről is, de úgy látszik, az 

nem került előtérbe. 



Gaál Lajos: Jó, hát azt én fölírom magamnak, és akkor javaslatként bevesszük, hogy 

meglátjuk, hogy van-e valaki, javaslat, igen? Vöröskői István! 

Vöröskői István: Visszatérve még a használt étolajra. Ez szerepelt azok között a tételek 

között, amit a vízmű nehezményezett, hogy sok ilyen kerül a szennyvízbe, és ez a 

hatékonyságot csökkenti. Ez ilyen formán javasolnám, hogy ezt a két partnerközségnek, 

hiszen a szennyvíztisztító az közös, és feléjük jelezzük, hogy nálunk született egy ilyen 

megállapodás valamilyen formában, és ha tehetik, akkor csatlakozzanak ők is. A vízművel 

való tárgyalási alap miatt is. 

Gaál Lajos: Jó, köszönöm szépen. Van-e még valakinek ehhez hozzáfűznivalója? Nincs.  

 

5.) Napirendi pont 

30-as övezet kialakítása  

Gaál Lajos: Ezt úgy ismerjük, hogy az Akácos út, Malom út által határolt terület. 

Előterjesztés több is elindult, a településfejlesztési bizottság támogatja a javaslatot, a 

módosító indítványt nem támogatta, ugye megkaptátok a virágládásat. Még egy dolog merült 

föl, amit a lakosság egy része támogatott. Az Akácos út és a 117-es út kereszteződését, tehát 

az Akácos út végének a bejáratát esetleg fizikailag megszűntetni. Azt mondta a közútkezelő, 

hogy amennyiben a testület azt mondja, hogy oda nem kér bejáratot a falu felé, és zsákutcának 

kívánja minősíteni az Akácos utat, ezzel kívánja az ott élő lakosság nyugalmát biztosítani, a 

közútkezelő nem hárít akadályt az útjába, csak testületi határozat kell hozzá. Akkor máris 

védve vagyunk az alsó rész felől, a fölső résznél pedig, ahogy megbeszéltük, először  

forgalomcsillapítást, és szükséges helyeken fekvőrendőrt. Mindjárt a kereszteződésbe. Kérem 

a véleményt, mert itt elhangzott egy új javaslat is. Kinek van ehhez hozzáfűznivalója? 

Vöröskői István? 

Vöröskői István: A javaslattal egyetértek, ezzel bizonyos fokig a falu közelébe szállított 

szemét is csökkenhetne, hiszen az az út nem csak az Akácos útba vezet be, hanem egy 

földútként folytatódik, ami mellett elég szép mennyiségű szemét, nem helybéli szemét került 

lerakásra.  

Gaál Lajos: Aki egyetért azzal, hogy az Akácos út végét fizikailag leválasszuk a 117-es úttól, 

tehát ugyanúgy az árok visszaállítása és lezárása, az kézemeléssel szavazzon. Köszönöm.  

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 10 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

6/2008.(I.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete úgy dönt,  hogy az Akácos út vége fizikailag lezárásra 

került az árok visszaállításával. 

Határidő: 2008. április 30. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

Gaál Lajos: Az eredeti napirendhez térjünk vissza ! Egy problémás dolog merült még fel 

közben, hogy ez legyen lakó-pihenő övezet, vagy 30-as zóna. Itt azért döntöttünk a 30-as zóna 

mellett, mert a lakó-pihenő övezetbe -itt a szállítók jobban tudják- oda a teherforgalom 

egyáltalán nem mehet, nem? Itt volt egy ilyen jellegű megkötés, tehát azért egy 30-as zóna 

jelű táblával jeleznénk, illetve a bejárati pontoknál –ez az Akácos út és a Jószerencsét utca 

kereszteződésében, mindjárt a torkolatnál egy csavarozott fekvőrendőrt lehetne elhelyezni, 

illetve a Malom utca bejáratánál, a tükör utáni területre egy csavarozott fekvőrendőrt. Ami 

mindjárt figyelmeztet. Úgy kellene megkeresni ezeket a helyeket, hogy a lakóházakat ne 

zavarja, bár mind a két esetben kanyarodó helyről van szó, tehát amúgy sem lehet nagy 

sebességgel közlekedni. A fekvőrendőrnek van zaj, meg rezgéskeltése. 



Hasonló beadvány érkezett a csévi úti lakóktól, melyet megválaszolt az építész úr. Ezt 

kiküldtem a testület felé is. Saját útjaink tekintetében a mi jogunk és kötelességünk a 

forgalom szabályozása. Ahhoz, hogy mi kitehessük arra a részre a sebességkorlátozó táblát, 

ami ugyan sokat nem jelent, de legalább figyelmezteti az embereket. Bízzunk benne, hogy 

lesz visszatartó ereje, hiszen jogos a kívánságuk, hogy ott csökkentsük a forgalmat, de mivel 

autóbusz-forgalom van, fekvőrendőrt nem helyezhetünk el, ebből a területre csak 

sebességkorlátozást tudunk kihelyezni. Javaslom a Szent Kelemen téri bejárattól a 30-as táblát 

kitenni arra a részre, ahol lakóházak vannak.  

Makovics Zoltán: Már a múltkor is elmondtam, hogy ezekben a 30-as táblákban nem hiszek, 

ez csak nekünk lesz felesleges költség. Ezt senki nem fogja betartani, ahogy eddig is voltak 

már táblák. Azt gondolom, hogy azon kéne elgondolkoznunk, hogy azon a részen nincsen 

járda kiépítve sehol. Lehet, hogy inkább az tenné biztonságosabbá azon az úton a közlekedést, 

gyerekek is, boltba járók is vannak. Azon gondolkozzunk, hogy oda inkább járdát kéne 

építeni, és nem azzal próbálkozni, hogy 30-as táblát rakunk ki. Én szerintem az jobb megoldás 

lenne, és ugye van még egy hely a faluban, ahol kellene. Ez az óvoda felé vezető, nagyon 

szűk híd átjáró, amiről volt is már szó, de azzal sem tudtunk még továbbhaladni. Tehát ez a 

két pontja a falunak, ahol még nincsen kiépítve biztonságosan a gyalogos közlekedés. 

Gaál Lajos: Válaszolnék, egy-két szó erejéig. Sajnos az a helyzet, hogy a főépítész úr nem 

győzi a munkát. Tervezésre lett kiadva az átjáró, hídátjáró, tud róla, engedélyünk van a 

közútkezelőtől. Csak sajnos ott tart még, hogy jelen pillanatban vannak sokkal fontosabb 

dolgok. Ez lenne az a buszváró, amit megtervezett a 117-es út, 10-es út kereszteződésébe, 

illetve a Hársfához. Tehát ez volt a fontosabb, én úgy ítéltem meg. Arra kértem, hogy ezt 

minél előbb készítse el, mert a saját embereink, Zaj János és a Siska Gábor ennek a moduljait 

meg tudja csinálni, és amint lehet, felállítjuk a 117-es út kereszteződésében, majd a Hársfa 

sörözőnél a buszvégbe. Illetve folyamatban van a többi területre valami fedett buszvárónak a 

kialakítása. Ami Dorogon van, azt nem tudjuk megoldani, mert az másfél millió forint 

darabja, de valamilyen formában, saját erőből azt is kívánjuk, tehát az folyamatban van. És 

ugyanúgy ott van a főépítész úrnál tervezés alatt az a híd is, járdával lefedve, tehát az árokkal 

együtt. Tehát kezeljük, és megpróbáljuk megoldani. Köszönöm. 

Gaál Lajos: Összekapcsolva az eredeti előterjesztést a Csévi utcai beadvánnyal, aki egyetért 

az eredeti előterjesztés kiegészítésével, mi szerint 30-as táblát helyezünk ki a Csévi úti bejárat 

Szent István úti részétől a Szent Kelemen térnek a bejárata, tehát a Rákóczi úti 

kereszteződésig is, kézfelemeléssel szavazzon ! 

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 9 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

7/2008.(I.30.) számú határozata 

1. Kesztölc község Képviselő-testülete elfogadja, hogy Akácos utca – Malom utca  

Bányász utca – Tavasz utca – belterületi határ által alkotott tömbön belül, 30 km –es 

sebesség korlátozású zóna kerüljön kialakításra, illetve az Akácos út és a Jószerencsét 

utca kereszteződésében, mindjárt a torkolatnál valamint a Malom utca bejáratánál, a 

tükör utáni területre egy csavarozott fekvőrendőr kerüljön elhelyezésre.  

2. 30-as tábla kerül  elhelyezésre a Csévi úti bejárat Szent István úti részétől a Szent 

Kelemen térnek a bejárata, tehát a Rákóczi úti kereszteződésig.  

  

Határidő: 2008. április 30. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 



Szivek Péter: A Csévi úti járdát is vegyük be tervként, mert ott végig nincsen a Szent István 

úttól egészen végig a buszfordulóig járda. 

Gaál Lajos: Aki egyetért azzal, hogy dolgozzuk ki a járda kiépítésének a lehetőségét a Bánk 

Bán utcától a Szent István utcáig, két lépcsőben: első lépcső a Szent István út, Petőfi utca, 

második lépcső lehetne a Petőfi utca, Bánk Bán utca. Tehát ilyen megosztásban, a nagyobb 

forgalom miatt,  kézfelemeléssel szavazzon ! 

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 9 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

8/2008.(I.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete elfogadja,  

hogy kidolgozásra kerüljön a járda kiépítésének a lehetősége a Bánk Bán utcától  

a Szent István utcáig.  

Első lépcsőben a Szent István út - Petőfi utca, második lépcsőben   

a Petőfi utca - Bánk Bán utca között. 

Kesztölc község Képviselő-testülete elfogadja,  

hogy a Kossuth Lajos utca bejáratánál egy 3,5 t súlykorlátozású tábla kerüljön kihelyezésre. 

 

Határidő: tervezésre 2008. május 30. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 

 

Kossuth utca 

Gaál Lajos: Egy olyan problémával álltunk szemben, amivel még eddig nem találkoztunk. 

Illetve találkoztunk, csak valahogy elsiklottunk egy másik testülettel már. A Kossuth Lajos 

utca bejárati szakasza. Lakossági bejelentésre –ugye, mint olvastátok- Kun János úr kiment a 

helyszínre, megvizsgálta, és megállapította, hogy az utca alápincézettsége miatt 3,5 tonnás 

súlykorlátozást kell kihelyezni. Ez azt jelenti, hogy megoldást kell keresni arra a Borház 

Étteremnek, hogy az elszállítandó bor és must hogyan történjen, illetve a Borháznak az 

anyagszállítása. Ez részben szerintem megoldható, mert a fölső útról is megoldható, ennek a 

kidolgozása folyamatban van, viszont a táblát ki kell helyeznünk minél előbb, ha föllazult 

jobban beszakadhat. Én javaslom ezt a korlátozó tábla kihelyezését, ami érvényes lenne a 

hegyi kocsmától, a torkolattól a Kara Menyhért házáig. Tehát odáig van a burkolt út. Amit mi 

most rendbetettünk, Kossuth utcai részt, az lenne az az utcaszakasz, ami nincs alápincézve, 

aminek a teherbírása olyan, hogy ott nagyobb forgalmat le tud bonyolítani nagyobb 

teherautóval. Viszont meg kell oldanunk a szemétszállítást. 10 háznyi körülbelül. Erre majd a 

Saubermacherrel keresek egy megállapodási lehetőséget. Úgyis jön kisebb kocsi is gyakran, 

elképzelhető, hogy megkérjük akkor, hogy a kis kocsi menjen be abba az utcába, és a másik 

nem.  

Aki egyetért Kun János javaslatával, hogy a Kossuth Lajos utca bejáratához egy 3,5 tonnás 

súlykorlátozást rendeljünk el, kérem, kézemeléssel szavazzon! 

Megállapítom, hogy a Képviselő- testület 9 igen szavazattal 1 tartózkodás mellett az alábbi 

határozatot hozta:  

 

Kesztölc község Képviselő-testületének 

9/2008.(I.30.) számú határozata 

Kesztölc község Képviselő-testülete a Kossuth Lajos utca bejáratához egy 3,5 tonnás 

súlykorlátozást meghatározó közlekedési tábla elhelyezését rendeli el. 

Határidő: 2008. február 15. 

Felelős: Gaál Lajos polgármester 



 

 

 

Napirendi pont 

2008. évi költségvetési rendelet.  

Gaál Lajos: Képviselőink megkapták, hadd tegyem hozzá mindjárt, hogy valószínűleg jövő 

héten hétfőn, kedden és szerdán újratárgyalják a Pénzügyi Bizottság és az intézmények. Jó 

lenne a működési költségből még lefaragni egy másfélmillió forintot, hogy a tőkénkből ne 

kelljen működésre fordítani. Meglátjuk, remélhetőleg sikerülni fog. A képviselők közül a 

részvétel joga mindenkinek megvan. A Pénzügyi Bizottságot megkérem, hogy az időpontról 

tájékoztassa a képviselőket. Most pedig megkérem a pénzügyi bizottság elnökét, hogy az 

eddigi munkáról néhány szóban tájékoztassa a képviselőket. 

Hertlik Mihály: Hát elméletileg első körben megtárgyaltuk a dolgokat. Végezni nem tudtunk 

vele, mert az intézményekkel még egyeztetnünk kell. Ennek a várható időpontja, ha nem jön 

közbe semmi, jövő héten kedd, szerda. Utána tudunk továbblépni. Lényegében ennyit tudunk 

mondani róla, meg hát még sok minden egyeztetni való van. 

A kedd-szerdai megbeszélésre bárki jöhet szintén, és akkor utána döntjük el a következő 

bizottsági ülésnek az időpontját. 

Gaál Lajos: Kidolgoztam a 3 évre vonatkozólag valamilyen tervet, finanszírozási és felújítási 

programot. Egy 3 éves cselekvési terv, belehelyezve az utcáinkat tervezési szinten, és 

végrehajtási szinten. Ha most végig megyünk a falu utcáin, akkor látjuk, hogy gyalázatosak az 

állapotok. Amit csak lehet, próbáljunk meg pályázaton megoldani, hiszen a minimális 

tartalékalapot nem akarjuk felhasználni, van egy minimális összegünk felhalmozásban, amit 

tudunk beleinvesztálni. Ehhez szedjünk össze pályázati támogatást. A részletezést 

megkapjátok majd pontosan, én ezzel nem kívánom az időt húzni. Köszönöm szépen. Tehát a 

költségvetésre még három alkalommal lehetőség lesz a képviselőknek tájékozódni, illetve 

megbeszélésen részt venni. Köszönöm szépen.  

 

7. Napirendi pont  

Egyebek.  

Hertlik Mihály: Lényeg, ami kimaradt a bizottsági ülésen, szóba kerültek az utólagos 

leállások, a közműleállásokkal kapcsolatban. Ilyen kifogások, hogy a helyreállítások nemigen 

szakszerűen történnek meg, és erre kéne vagy garanciát érvényesítenünk, ami elég fontos 

lenne, mert elég sokba kerülnek ezek a visszaállítások, és a másik az, hogy az önkormányzat 

részéről az építészünk jó lenne, hogy ha jelen tudna lenni ezeken az átadásokon. És ezeknek a 

jelenléteknek az anyagi vonzatait rá kéne terhelnünk a kivitelezőkre. 

Gaál Lajos: Igen, én úgy tudom, hogy ezt ki is küldtétek. A jegyzőkönyvetekben szerepelt. 

Hát a lényege a következő, hogy az útfelbontási szakértői díjat kérünk azoktól, akik ilyen 

munkát végeznek. Minél több ideig tartja nyitva a munkaárkot, ugye annál hosszabb lesz ez a 

díj.  

Bognárné: Igen. Beszéltem az építész úrral, ő utána néz, hogy ennek milyen jogi lehetősége 

van. Jelenleg, amiről én tudok:  közterület-foglalási díjat lehet kérni magától a kivitelezőtől. 

Ez két célt is szolgál. Egyrészt, a saját vállalkozói tevékenységét végzi közterületen azzal, 

hogy pénz ellenében valami munkát végez. Ez egy kicsit ösztönzi a vállalkozókat arra, hogy 

indokolatlanul hosszú ideig ne tartsanak nyitva egy gödröt, ne fejezzék be a munkát, tehát 

ezzel egy kicsit a munka gyorsaságát lehet ösztönözni. A másik, amit a Hertlik úr is mondott, 

hogy szakszerű helyreállítás legyen. Amikor az engedélyt kérték, mi minden alkalommal úgy 

adtuk ki az azt, hogy bejelentési kötelezettségük van a munka elkezdésére és befejezésére. 

Tehát lehet ellenőrizni. Ehhez szükség van építész úr munkájára. 

Nagy Péter: Az utakról is beszéltünk. A 117-es útnak akkor egy bejárója marad majd. 



Gaál Lajos: Kettő. Régi út is. 

Nagy Péter: Na jó, de arról most nem beszélek. Az Akácos utcánál lezárjuk, jövünk tovább. 

Azt meg kellene néznie valahogy, hogy ott kulturált leállósáv, lekanyarodó sávot nem 

lehetne-e kialakítani? Nagyon veszélyes, úgy kell kislisszolni ott, hogy ha jössz, jönnek 

gyorsan, és nagyon veszélyes az a hely. Én szerintem ezt jeleznünk kéne. Hely van rá, mert 

ott elég széles a part, különben ezt jelezték már mások is. De hát én is tapasztaltam. Ilyen volt 

ez az Akácos utca is, hogy az ember följött a dombon, és akkor menekült. De mondjuk ott le 

lehetett elég nagy ívben kanyarodni. Ez az egyik, a másik, hogy a Szent István utcán állítólag 

ott sötét van. 

Gaál Lajos: Már nincs. 

Nagy Péter: Már nincs?  Nekem ma jelezték. 

Gaál Lajos: Igen. Szóval, akkor én elmondanám azt, hogy a mostani vihar után 

megkeveredett a közvilágítás. Tudjátok, hogy impulzuskapcsolóval működik a 

közvilágításunk, tehát rádióhullámokat, illetve hullámokat küldenek ki a rendszerre, és az 

kapcsolja a trafóknál. Most egy olyan szerencsétlen helyzet állt elő, hogy a nagy viharoknál a 

közvilágítás lekapcsolt. Ők ezt úgy gondolták, hogy nem kapcsolt le, ezért reggel kapcsoltak 

rajta, ezért nappal világított, aztán este, mikor kellett volna, akkor kapcsoltak még egyet, és 

akkor lekapcsolták. Na most eddig meg tudtuk oldani, több esetben volt a Szabadság téren 

hasonló jellegű. Én beszóltam az E-ON központba, és megkértem, hogy tudom, hogy 

trafókörzeti probléma, legyenek szívesek, még egyet kapcsolni az impulzuskapcsolón. És 

általában egy órán belül, én szoktam figyelni, visszajött. Most úgy látszik, hogy a Call-

centerben mások ültek, nem fogadták el a bejelentést. Kétszer jelentettem be nekik. Első este 

is, második este is, aztán tegnap nagyon ideges lettem, ma írtam egy lapot a közvetlen –van 

egy ilyen közvetlen kapcsolatunk- 11 órakor már itt voltak a szerelők, az összes 

trafókapcsolót ellenőrizték, és nagy ígéretet tettek arra, hogy ma este már mindenhol rendben 

lesz a világításunk.  

Hertlik Mihály: A lencseheggyel kapcsolatban szeretném megkérdezni, hogy ezt 

befejezettnek tekinthetjük, vagy pedig csak ott felejtették ezeket a villanyoszlopokat a hegyek 

alatt a szántóföldeken a betongyámokat? Vagy mi lesz ennek a sorsa? 

Gaál Lajos: Meglepő módon tájékoztatott bennünket valaki: az E-ON szerint rövid időn belül 

ott lakóterületek jönnek létre, és meghagyják, mert oda egy vonalat szeretnének kiépíteni. Ez 

nagyon érdekes dolog, mert a testületnek semmi ilyen jellegű elképzelése nincs, de ők azt 

mondták, hogy ők akkor is szeretnék ezt a vonalat felújítani. Másik vélemény: illetékes 

nyilatkozata: egy kis türelmet kérünk, és el fogjuk szállítani, csak a vállalkozó, aki meg lett 

ezzel bízva, az még nem jutott odáig el. Ugyanis én is bejelentettem azokat a betongyököket, 

amikor beszéltünk legelőször róla, és akkor határozott ígéretet tettek arra, hogy folyamatban a 

felszámolás. Ugyanakkor egy másik nyilatkozat szerint ők számítanak egy újabb vonal 

kiépítésére. Na most én azt hiszem, hogy azt fogadjuk el, amit nekem a telefonba mondott az 

illetékes, hogy folyamatban van, csak még nem jutottak el odáig. Először azokat az anyagokat 

szedték, ami újrahasznosítható, és utána szedik a betont. Megreklamáltam, hogy itt a beton 

komoly károkat tud okozni a mezőgazdasági munkában, legyenek szívesek ezt minél előbb 

eltávolítani. Ígéretet kaptam rá, hogy menni fog. Lencsehegyi bányaüzemmel kapcsolatban a 

Fehér Ernő úrral beszéltem, nincs változás. Ő azt mondta, hogy fölösleges lenne ide kijönnie, 

és elmondania azt, hogy gyakorlatilag ugyanaz a helyzet, amiről beszélgettünk. Az a befektető 

cég, amelyik ide szeretne hozni egy üzemrészt, még mindig meg van, tehát még mindig 

kétesélyes a dolog. A két helyszín között még nem született döntés. Ennyi volt a válasza. 

Amint tud valamit, abban a pillanatban ő fog jelentkezni. Ugyanezt mondta a vagyonkezelő 

Rt-nek a vezetője, Vincze úr is, hogy meggyorsítják. Most már ők is szeretnének tulajdoni 

hányadot ebből a beruházásból, hátha akkor előrébb jut a dolog. De jelen pillanatban még 

mindig folynak a tárgyalások. Köszönöm.  



Malinka Sándor: Kérdezhetek én is? 

Gaál Lajos: Igen. 

Malinka Sándor: A mi utcánk az egyedüli, ami nem lett megcsinálva. Nagy eső után annyira 

kimossa az eső, mert úgy van megcsinálva a Malom út, hogy ott jön le az esőnek a nagyja. 

Nincs elfolyása a Malom útnak, és oda zúdul le a Malom közbe az egész mindenség. És most 

is akkora zökkenő van ott, hogy majdnem kitörik a kocsinak a kereke. Azt az utat  én 

csináltattam még annak idején, de már több polgármester meg is ígérte, hogy meg lesz 

csinálva. 

Gaál Lajos: Ez melyik része a Malom köznek? A melyik a Malom útról nyílik, mert azzal 

foglalkozott már a testület. 

Malinka Sándor: Csak hallgattam most, hogy nagy tervezések folynak. Nem tudom, pályázat 

útján nem lehetne-e megcsináltatni. 

Gaál Lajos: Hát azt pályázat útján nem fogjuk tudni megcsináltatni, mert hatod rendű út, és 

arra nem kapunk semmiféle támogatást. De annyit meg tudunk oldani, amit a másik utakon is, 

hogy egy nagyobb kövezésre, és murvázással megpróbáljuk pótolni a hibákat. 

Malinka Sándor: Hát de az nem ér semmit, mert nincs megoldva a Malom útnak a 

vízelvezetése. Akármit fogtok csinálni, az ugyanúgy eső után tönkre fog menni, és úgy is 

marad. És lehordja oda egészen az árokba az összes szemetet. A vízelvezetését kell 

megoldani, hogy a Malom közbe ne jusson el a víz. 

Gaál Lajos: Igen, igen. 

A Malom utcának a vízelvezetését úgy megoldani, hogy a Malom közbe ne menjen le, és 

akkor van értelme, hogy bármiféle útjavításnak. 

Malinka Sándor: Ez az utca egyedüliként a faluban, ami nincs kész. 

Gaál Lajos: Hát ezt mondják a Cseresznyésháton is, ezt mondják a Kossuth Lajos utcában is. 

Annyit tudok mondani hozzá, Sándor, hogy én úgy tudom, hogy annak a lakótelepnek 

kialakításánál vált ez fontossá ez az út, ami ott mögötte van, az pedig a legfiatalabb területe a 

falunak. Tehát, amikor az igazándiból szerepet kapott az a közlejáró, az akkor lett, amikor 

magánerdős telek kialakítása jött létre ott a hátsó részen. Alulról jött mindenki befelé ott 

mindenki általában. Most lett gond, én tudom, hogy gond, próbálunk dolgozni rajta, amint 

lehetőség enged, vizet kéne először megoldanunk, és a vízkezelés után tudunk továbblépni. 

Malinka Sándor: És a másik téma, hogy az én házam végében a Vojácsekékig az ároknak ki 

van mosva a kövezete. Merthogy ott volt a patak, és most, hogy kicsit rendbe lett téve ott, ha 

jön egy nagy víz, föl fogja szedni egész a faházig a köveket, még tovább, mert nincs semmi, 

csak föld van ott. És azt is jó volna megcsinálni. Mert még rendbe sem tudjuk tenni a patakot, 

mert annyira föl van töltődve, hogy amiatt, hogy fölszedte a köveket, fűzfák nőtték be. 

Rendbe szoktuk tartani, de már képtelenség. 

Vöröskői István: Ez innentől kezdve, nem is, mint testületi tagnak, hanem mint a víztársulat 

a vezetőjének, ez az én kompetenciám, hiszen ez a patak vízgazdálkodási társulatnak a 

kezelésében van. Innentől kezdve a menete egy ilyen dolognak az, hogy a vízgazdálkodási 

társulat munkaprogramjába az kerül be, amire igényt jelentenek be. Minden évben, tehát az 

idén tavasszal, legkésőbb május 15-ig tartjuk meg az éves közgyűlést, ahol a következő évi 

munkaprogramról döntenek. Addig én nem költhetek rá, mert mint igazgató, én végrehajtója 

vagyok a döntéseknek. És addig, amíg nincs előzetes végzés, illetve küldött közgyűlési 

döntés, hogy ezt rendbe kell hozni, addig nem tehet ez a társulat vezetése ez irányba semmit. 

Tehát jelezni kell az igényt, és akkor meg kell azt tartani, hogy úgy mondjam, tudatni a 

küldöttgyűléssel, hogy jövőre ebből munka legyen. 

Gaál Lajos: Köszönöm szépen. Akkor Malinka Sándornak két dolgot tudunk mondani, első 

lépésben megpróbáljuk rendbe hozni a lefolyó víznek a helyzetét, tehát elirányítani megfelelő 

helyre az oda bezúduló vizet. Második lépésben próbáljuk valamilyen módon rendbe tenni az 

utat, a portalanításra nem merek ígéretet tenni, hogy aszfaltozott utat tudunk arra a részre 



tenni. Arra nincs kilátásunk mostanában. Holnap lesz egy polgármesteri tájékoztató Pesten, 

aminek egyik pontja a belterületi utak rendbetétele. Elképzelhető, hogy itt lesz ilyen, akkor 

viszont a testület körülnéz, hogy melyek azok az utcák, amelyeknél ez megoldást kíván. 

Malinka Sándor: Még egyet, ha hozzászólhatnék. Van ez a 30 kilométeres szabályozás, 

annyira túl akarjátok már szabályozni a falut, hogy az már túlzás. Ennek az lesz a vége, hogy 

jönnek a rendőrök, mert úgyis ilyen pénzszedő időszak van most a rendőrségnél, mindenkit 

büntetgetni fognak. Nem hiszem, hogy ez a falunak vagy az embereknek jó lesz. 

Gaál Lajos:  Elnézést kérek, már most álljunk meg itt! Ne kezdjünk ezen vitát, a falunak az 

ott lakói kérték, saját és a gyerekeik testi épségének védelmében. Jogos kérés, én azt 

mondanám, hogy azon a 30 vagy 200 méteren nem fog múlni. Egyébként meg szokjunk 

hozzá, hogy be kell tartani az előírásokat. 

Makovics Zoltán: Nem volt időm ezt teljesen előkészíteni, de olyan kérdésem van, hogy nem 

láttam a képviselői programban azt, hogy ugye az általános iskolánknak az igazgatóját azt 

pályáztatnunk kell majd az idei évben. És nem láttam beépítve a programba. Tehát erről 

mindenképpen kellene beszélnünk, hogy mikorra állítsuk össze, és ezt körülbelül hogyan 

gondoljuk lefolytatni. 

Gaál Lajos: Igen. Erre válaszolnék is. Jegyző asszonnyal megbeszéltük, visszaszámolás, 

hogy nem csak az iskola igazgatójának a pályázatát kell kiírni, hanem az óvodáét is. És amint 

a testület végzett a költségvetéssel, utána pedig rögtön a következő feladatunk lesz az 

iskolaigazgatói pályázat kiírása, és az óvodapályázat kiírása. Hallottam, Te is beszéltél vele, 

amit javasoltál, okos dolognak tartom, hogy egy bizottságot hozunk létre, mivel nincsen 

oktatási bizottságunk, ezért a képviselőkből felállítunk egy bizottságot, akinek az a feladata, 

hogy kezelje a pályázatokat. Egyébként a pályázat elbírálását én továbbra is a 

képviselőtestület elé vinném, tehát nem a bizottságnak. 

Bognárné: A Bizottság a kiírás feltételeit készítheti elő testületi döntésre, részt vehet a 

lebonyolításban. 

Gaál Lajos: A testületnek ezt úgy kell megoldania, hogy az iskolának a működésében ez ne 

okozzon gondot, tehát mi úgy terveztük a Jegyző asszonnyal, már előre beszéltünk róla, hogy 

legkésőbb július 1-re kinevezett igazgatónak kellene lenni ahhoz, hogy kellőképpen fel tudjon 

készülni. Június 30-án befejeződik a szorgalmi időszak, az iskolai munka lezáródik, és július 

1-től már az új vezetőnek kéne kialakítania a programot. 

Bognárné: Július 15-ig el kellene fogadtatni, hogy ki az igazgató, törvény szerint a kinevezést 

úgy kell megtenni, hogy július 15. és augusztus 15-e között legyen. 

Makovics Zoltán: Tehát annyi a dolog, hogy ha beszélnünk a bizottságról, esetleg azt 

jelöljük ki, hogy a következő testületi ülésig, gondolom február 15-dike előtt lesz. Addigra 

azért mindenki gondolkodjon ezen, hogy akkor már föl tudjuk állítani ezt a bizottságot. Tehát, 

hogy akkor kerüljön napirendre az, hogy ezt a bizottságot megalkotjuk. 

Gaál Lajos: Akkor én most kérem a tisztelt képviselőtársakat, hogy e-mailben jelezzék 

javaslataikat, tehát akkor február 13-a előttiig, hogy tudjunk javaslatot tenni az ülésre. 3 fős 

bizottságra. Igen, 3 fős, hát 9-en vagyunk, vagy vagytok, abból 3 fő. Nem tudom, ennek a 

bizottságnak az összetételére van-e valami előírás? Hogy ki lehet benne? Bárki. Tehát 

képviselő. 

Szivek Péter: A Jegyző asszonytól szeretném kérdezni. Tavaly fölmerült a költségvetésnél, 

hogy az önkormányzatnak van kintlévősége. Ezzel kapcsolatban beszélgettünk, nem tudom, 

hogy ez hogy áll. 

Bognárné: Igen, már történtek lépések. 

Szivek Péter: Történt-e befizetés, vagy behajtás? 

Bognárné: Igen. Történtek befizetések, az első körben felszólítás. A következő lépés az az, 

hogy aki ennek ellenére nem fizette meg, jönnek az egyéb kötelezések. Ami fizetésből, 

nyugdíjból letiltás, megvannak a fokozatai. Vállalkozásoknál is megvannak a megfelelő 



lehetőségek, inkasszót lehet benyújtani. Aki önként nem teljesít, csak ezt lehet tenni. Sajnos 

nem engedhetjük meg magunknak azt, hogy ekkora kintlévőség legyen. 

Gaál Lajos: Nekem lenne bejelentenivalóm. Február 15-re terveztük a vállalkozók segítői 

fórumát az –idén már- községi klubba. A tavalyi meghívottak mellé, ha valaki úgy gondolja, 

hogy valakit még szeretné ha meg lenne meghívva, ezt a héten jelezzétek, mert szeretném 

kiküldeni időben a meghívókat. Megkapta mindenki a Lieder jövőkép műhely meghívóját, 

oda is kérem, hogyha valakit javasoltok, én már írtam az egyesületnek is, meg egy-két 

embernek. Ha valakit úgy láttok, hogy jöhetne még erre a tervezésre, azt nagyon szívesen 

veszem, és akkor ott megkérem a részvételre. Ezt kiküldtem már nektek. 

Makovics Zoltán: A vállalkozók, gondolom a tavalyi lista megvan. Esetleg azt kiküldenéd, 

hogy mások, vagy ugyanaz, hogy ne javasoljunk olyat, aki amúgy is rajta van már. 

Simonek Antal: Az utakról volt szó. Ha jár föl a Dózsa György úton, ott volt kocsma és a 

Gyurcsó Laci és a Sanyi bácsi előtt, ott volt állítólag valami gázbekötés vagy mi volt, hogy 

nem lehetett eljárni. Ott, ha mentő, vagy akármi közeledik, nem tud fölmenni az úton. Nem 

tudom, kinek a kötelessége lett volna anno, mikor megcsinálták azt az egész helyreállítást,  az 

az út be van süllyedve, szakadva. Azt nem tudom, hogy néztétek-e vagy nem, de azt jó volna 

kijavíttatni vagy azzal, aki trehány munkát végzett, s most az önkormányzatnak kell 

megjavíttatni. 

Ez az egyik út. A másik meg a Bánk Bán út. Tudjátok, itt a Petiék előtt, a Juhászék előtt. Azt 

a részt, hát azt foltoztátok már ti azelőtt kővel. De hát az olyan, mint a halottnak a csók. 

Gaál Lajos: Azért kővel foltoztuk csak, mert jelen pillanatban az aszfalt nem használható. 

Jelen pillanatban hideg aszfaltot nem tudjuk vinni, meleg aszfaltot meg nem tudunk venni, 

mert azt nem tudjuk kifizetni. Tehát a Dózsa György utcának a felvezető szakaszát, amikor a 

testületváltás történt, akkor járt le a garanciális javítás határideje. Az ott lakók szóltak, 

felmentünk, megnéztük, tönkrement. Megvan a hideg aszfalt elraktározva. Amint kezdődik a 

tavaszi időszak, azon a területen már tudunk javítani, és tudunk azokon a területeken is 

javítani, ahol ilyen kisebb mennyiségű aszfaltra van szükségünk. A nagyobb javításokat csak 

rendelés alapján lehet megtenni. Tehát a murvázás csak azét történt, tűzoltó munkaként, hogy 

ne legyen akkora kátyú 

Simonek Antal: Jó, és még volna egy. Lencsehegy felé ki van téve egy tábla, hogy nem lehet 

behajtani. Nem tudom, nem emlékszem rá, hogy milyen tábla van. Behajtani tilos? Ott vannak 

szőlők. A gazda hogy megy oda föl, vagy miképpen? 

Gaál Lajos: Ezzel már a testület foglalkozott. Azt kell megvizsgálnunk, hogy amikor a 

közútkezelő átvette az utat, akkor meddig vette át, és mettől maradt ez bányatulajdon.  

Nagy Péter: Csak nagyon röviden. A köszöntőtáblákkal foglalkoztunk már. Csak kérdezném, 

hogy emlékszem, hogy mondtad, hogy nincs számlaképes asztalos, csak egy, a Sasvári Zoli. 

Na most, hogy léptünk-e ebben valamit, vagy van-e valami terv. Mert közben én beszéltem ott 

lent, a Bélával, aki azt mondta, hogy nagyon szívesen segít, meg számlaképes, meg faanyagot 

is tud kedvezményesen, meg hát el is készíti vagy készítteti bármilyen formában. De hát hogy 

áll ez az ügy? 

Gaál Lajos: Addig vártunk, amíg el nem készült a digitális alapú térkép. Elkészült, most már 

ott van. Tehát beszerezheti az a vállalkozó is a digitális alapút, aminek a lebutított 

változatából elkészíti majd ezt. És 3 táblára van igénybejelentésünk. És meg is kaptam, ki is 

küldtem az árajánlatát ennek a tervezőnek. A Sasvári Zoltántól kaptam egy árajánlatot, aki 

faipari munkás, akkor megkapjuk a másodikat is, amelyiket a testület úgy mondja, hogy 

fogadjuk el, azzal fogjuk ezt elvégeztetni. Tehát a tavasz folyamán szeretnénk a három táblát 

kihelyeztetni. 

Makovics Zoltán: Ha most ki lesznek értesítve a vállalkozók arra, hogy meghívjuk őket erre 

a megbeszélésre, akkor ennek a javaslattervét, amiről beszéltünk, hogy ők, mint 

reklámfelületet használhatják. Tehát, hogy egyesével tudjanak róla, hogy ilyen lehetőséget 



kaphatnának ezen a táblán, mert nem biztos, hogy mindenki hallotta a közmeghallgatáson ezt, 

vagy bárhol máshol. Tehát, hogy legyenek megkeresve a vállalkozók azzal, hogy esetleg 

lehetne lehetőségük arra, hogy ott reklámfelületként megjelenhetnek ezen a térképen. 

Gaál Lajos: A vállalkozói fórumon terveztem ismertetni a vállalkozókkal, hogy mit 

tervezünk, és mibe tudnak belépni, és várnám tőlük az ötleteket. Tehát úgy gondoltam, hogy 

nem én megyek el egyenként a vállalkozókhoz, hanem, aki megtisztel minket azzal, hogy 

elfogadja a meghívásunkat, annak egyből felajánljuk ezeket a lehetőségeket.  

Elkészült az ajánlat a bejövő út táblánkra, amit hiányoltunk, hogy nincsen előjelző tábla 

Budapest felől helységnévre. Megkaptuk a közútkezelő válaszát, hogy nem kötelező kitenni, 

rendeljünk turisztikai jelzőtáblát. Árajánlatot kértem a közútkezelőtől. Három piktogrammal 

kértük először. A piktogrammok a Borház Étterem-Panzió, a Lovasudvar és a Klastromi 

romok. És amikor ezt meglátta, és megtudta az állatorvosunk, Bogdán Levente úr, akkor 

rögtön jelentkezett, hogy ő beszáll negyedikként. 93 ezer forint plussz áfa a tábla beállítással, 

engedélyezéssel, tehát kompletten a költsége.  

Nagy Péter: A Tejút is beszáll, ha van még rajta hely. 

Gaál Lajos: Igen, lesz. Két méteres tábla, Kesztölc, és akkor a piktogrammok. 

 Ismét más téma:Több bejelentés érkezett a reggeli busszal kapcsolatban. Kint voltam a 

helyszínen hétfőn reggel, lefényképeztem azt az állapotot, ami ott történt, a 6:38-as busz, 

6:50-kor érkezett a megállóba. A sofőr még elmagyarázta nekem, hogy mehet az ember 

mással is. Én megkértem utána, hogy foglalkozzon a gépkocsivezetéssel, meg az utasokkal, 

ne azzal, hogy nekem ad tanácsot, hogy merre menjünk, kivel utazzunk. Az utasok 

megfizették a bérlet árát, közöltem a dorogiakkal is, de nem a dorogiakkal vesszük föl a 

kapcsolatot. A Közép-dunántúli régió Közlekedésszervezési intézetének a munkatársa, akik 

intézték a csévi bejáró buszt is, a betérő buszt, őket kerestem meg, írásban megkapták a 

problémát, és ők fognak ebben intézkedni. Volt egy jó kontraszthatás, elmondtam a Volán 

illetékesének, hogy ezen a buszon a 47 férőhelyen 60-70-en voltak, az ajtóban is álltak. 

Balesetveszélyes, mert a gépkocsivezető nem lát ki, utána megjelent az elegáns pesti busz, 

tele, ugye, de normális, civilizált körülmények között utazó emberekkel. És a kettő nagyon 

ütötte egymást. Mondtam, hogy lehetőleg próbáljanak tenni valamit.. A Közép-dunántúli 

Regionális Igazgatóság, aki ezzel foglalkozik. Ők tudnak tenni a közlekedés szervezéséért 

Megköszönöm mindenkinek a részvételt. Kérem a képviselőket, hogy akkor a jövő heti 

pénzügyi bizottsági ülésen aki tud, vegyen részt, és figyeljétek az e-maileket. A képviselői 

munkavégzés hatékonyságánál van egy nagyon fontos beszúrt mondat, olvassátok el, 

mindenki minden nap legyen szíves, nézze meg az elektronikus postáját. Köszönöm szépen a 

részvételt. 

 Jegyzőkönyv hitelesítésére Makovics Zoltánt javaslom. Aki egyetért, kérem, kézemeléssel  

szavazzon! Köszönöm. Egyhangú. Ezennel a mai testületi ülést bezárom.  

 

 

 

 

 

Gaál Lajos   Bognárné dr. Solymoskövi Veronika 

Polgármester     jegyző 
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